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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tájékozódott-e Miniszter Úr a recski kőbánya 
nyitásának körülményeiről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 
Lakossági  panaszok  sokasága  érkezett  hozzám  a  Recsk  határában  található  kőbánya  ügyével
kapcsolatban, ezért személyesen a helyszínre látogattam, ahol meggyőződtem a lakossági panaszok
jogosságáról.

A  helyi  lakosok  sajnos  csak  akkor  szembesültek  a  bányanyitás  tényével,  mikor  a  hangos
munkagépek megjelentek, megkezdődött az erdőirtás, és a kitermelés előkészítése. Maga a bánya
területe nagyon közel van a lakóházaktól, és ennek ellenére semmilyen tájékoztatást nem kaptak a
lakosok korábban.

Mint később kiderült számukra, a Covid-járvány alatt a polgármester megadta az önkormányzat
részéről  a  szükséges  hozzájárulásokat,  amit  később  az  önkormányzati  képviselőtestülettel  is
elfogadtatott.  Ugyan a szükséges  dokumentumokat  feltöltötték  a  település  honlapjára,  de mivel
senki nem tudott a bányanyitási tervekről a lakosság körében, és arra a polgármester nem hívta fel a
lakosság figyelmét, így a dokumentumokat sem kereste senki.

Most pedig a helyi lakosság azzal szembesül, hogy pár hónapon belül egy andezitbánya kezdi meg
működését a kertjük végében. A zajterhelés már most is megkeseríti a lakosok életét. Gondoljon
bele Miniszter úr, hogy milyen zaj- és porterheléssel jár majd a működő bánya! Az is kérdésként
merül fel, hogy a hatóságok vajon mennyire végeztek alapos munkát az engedélyek kiadása során,
ha  nem  találták  problémásnak,  hogy  közvetlen  lakóövezet  közelében  nyíljon  meg  a
környezetszennyező, zajártalommal járó beruházás, ráadásul egy XIV. századból származó várrom
közvetlen közelében, mely közös történelmi kincsünk egy darabja.



 
Mint  a  bányászatért  és  környezetvédelemért  felelős  minisztertől  a  következő  kérdésekre  várom
válaszát:

• Történt-e előzetes egyeztetés a beruházó és a minisztérium között? Milyen elvárása volt a 
minisztériumnak a helyi lakosság tájékoztatásával kapcsolatban?

• Elfogadhatónak tartja-e, hogy a hatóságok úgy adnak ki engedélyt egy falu határában 
található, a lakosságot ezért közvetlenül is érintő andezit bánya megnyitásához, hogy nem 
történik meg a lakosság körültekintő tájékoztatása, véleményének figyelembevétele?

• Tervezi-e, hogy tájékozódik az ügyben a minisztérium, és ha igen, akkor milyen lépéseket 
terveznek megtenni a helyi lakosok védelme érdekében?

• Tervezi-e a Minisztérium, hogy a kiadott engedélyek szakszerűségét, és a lakossági 
tájékoztatás alaposságát kivizsgálja, és ha szabálytalanságokat észlel, megteszi-e a jogi 
lépéseket az önkormányzat, a beruházó és a hatóságokkal szemben?

 

Segítő együttműködését előre is köszönöm.
Budapest, 2023. január 17.
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